
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 

Rady Gminy Białe Błota z dnia 17.12.2020 r., od godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, 

ul. Guliwera 4a  

W posiedzeniu uczestniczyli: przewodnicząca komisji Karolina Lachowicz, radna Magdalena 

Sznajder, radny Zbigniew Moroz, radny Sławomir Ossowski, radna Maria Wolsztyńska, radny 

Jacek Krzyżanowski, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Inspektor Jacek Kot, Kierownik GOPS 

Michał Borkowski.    

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Lachowicz  sprawdziła obecność radnych, odczytała 

pouczenie dotyczące ochrony danych  i przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Białe Błota na 2021 rok, 

2. Sprawozdanie z realizacji programów polityki zdrowotnej realizowanych na terenie 

Gminy Białe Błota, 

3. Sprawy bieżące, 

4. Materiały na sesję.  

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz stwierdziła, że w związku z szczegółowym 

omówieniem projektu budżetu na 2021 rok na posiedzeniu połączonych komisji  oraz na 

Komisji Budżetu i Finansów projekt budżetu na 2021 rok nie będzie omawiany na 

posiedzeniu komisji.  

Ad. 2 

Inspektor Jacek Kot poinformował, że w roku 2020 został realizowany program polityki 

zdrowotnej dotyczący szczepień HPV przeciwko brodawczakowi ludzkiemu. W efekcie 

realizacji programu zostało zaczepionych w okresie od września do listopada  66 

dziewczynek, program będzie kontynuowany do końca maja 2021 roku. Sprawozdanie z 

realizacji zostało przedłożone zgodnie wymogami.  

Sekretarz Gminy Ewa Galicka przekazała, że program walki z otyłością nie został 

zrealizowany. Stwierdziła, że program  należałoby zmodyfikować poprzez np: objęcie 

programem  mniejszej liczby dzieci. Brane jest również pod uwagę finansowanie świadczeń 

gwarantowanych.  

Inspektor Jacek Kot przekazał, że trzecim proponowanym programem będą szczepienia 

przeciwko grypie dla grupy osób 65 plus. Jest duże zainteresowanie mieszkańców realizacją 

tego programu, jednak szczepionki nie są dostępne.  

Radna Magdalena Sznajder pytała, czy w Gminie zostanie przygotowany punkt szczepień 

przeciwko COVID- 19.  

Radny Zbigniew Moroz przekazał, iż posiada informację że Przychodnia Zdrowia w Białych 

Błotach będzie realizowała szczepienia przeciwko COVID- 19.  

Inspektor Jacek Kot poinformował, że z końcem listopada Gmina przystąpiła do realizacji 

programu profilaktyki czerniaka. Program jest  prowadzony przez Narodowe Centrum 

Onkologii i jest możliwy do zrealizowania w formie zdalnej, materiały mogą być 

przedstawione np.: przez nauczyciela biologii, pielęgniarka szkolna, czy pedagog. Jest to 

program bezpłatny skierowany m. in do uczniów  klas VII Szkół Podstawowych.  

Radna Maria Wolsztyńska mówiła, że obecnie najważniejszą rzeczą jest szczepienie 

przeciwko COVID-19. Gminy prowadzą akcje telefonując do poszczególnych grup w  celu 

dokonania zapisów na szczepienia. Radna stwierdziła, że  Gmina Białe Błota powinna również 



rozpocząć tę akcję. Pytała na jakim etapie są przygotowania do szczepień przeciwko COVID-

19. Ponadto stwierdziła, że Przewodnicząca komisji odstąpiła od omówienia projektu 

budżetu na 2021 rok, jednak w związku z wprowadzonymi zmianami dotyczącymi  działu 

oświaty, kultury należałoby ten projekt omówić. Pytała o rozliczenie klubów sportowych za 

rok poprzedni. Pytała również o projekt uchwały w sprawie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi wobec którego Wojewoda wszczął postępowanie nadzorcze. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka przekazała, że trwają prace w zakresie COVID-19, śledzone są 

na bieżąco przepisy i wytyczne w tym zakresie. Obecnie wyłaniane są punkty szczepień.  W 

sytuacji gdy okaże się, że punktów jest zdecydowanie za mało wówczas gminy będą 

podejmować decyzje i wyznaczać miejsca na punkty szczepień. Obecnie nie ma jeszcze 

wyznaczonych terminów w których mają zostać zaszczepieni  mieszkańcy. Jeżeli będą już 

podjęte decyzje i potrzeba to na pewno Gmina będzie bezpośrednio wspomagała 

przychodnię. Wracając do programów zdrowotnych przekazała, że programy zdrowotne  

które były realizowane do końca 2019 roku  były realizowane według starych przepisów. Od 

2019 roku zmieniły się przepisy i program, który został zakończony w roku 2019 nie mógł być 

wdrożony od razu, ponieważ należało opracować nowe programy według nowych zasad i  

uzyskać rekomendacje. Pandemia spowodowała utrudnienia w realizacji lub niemożność 

zrealizowania niektórych programów. Nie udzieliła informacji w zakresie dotacji przyznanych 

klubom sportowym i instytucjom kultury jak również sposobu w jaki kluby poradziły sobie z 

wykorzystaniem dotacji z  uwagi na to, że 90% umów było zawartych do dnia 31.12. W 

związku z tym instytucje, którym gmina przyznała dotacje muszą złożyć sprawozdania do 

dnia 15.01. Na podstawie sprawozdań będzie można dokonać rozliczenia i poinformować 

radnych o wykorzystywanych środkach i o zrealizowanych rezultatach  bądź o nieosiągnięciu 

rezultatów w wyniku pandemii.  

Radna Magdalena Sznajder powróciła do tematu szczepień przeciwko COVID- 19, wskazując, 

iż z informacji wynika, że zakończyła się wstępna weryfikacja I etapu realizacji punktu 

szczepień przeciwko COVID-19.  

Radny Zbigniew Moroz prosił o przedstawienie sprawozdania  finansowego GCK. 

Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz przekazała, ze informacja z działalności GCK 

została zamieszczona w programie e- sesja.  

Następnie Sekretarz Gminy Ewa Galicka przekazała informację dotycząca pozostałych 

projektów uchwał, informując że dwa projekty uchwał wprowadzają zmiany w zakresie  

przekazania do GOPS realizowanych zadań przez Urząd Gminy. Analizując pomoc społeczną 

w gminie stwierdzono, że pomoc rozdzielona jest między dwie jednostki. Część zadań była 

przypisana do Urzędu Gminy, a 90% zadań do GOPS. Po analizie stwierdzono, że nie ma 

zasadności dzielenia pomocy pomiędzy dwie jednostki. Pomoc społeczna powinna być 

skupiona w jednym miejscu w celu usprawnienia obsługi mieszkańców, jak również zakresu 

przepisów RODO. Przeniesienie zadań do GOPS jest zasadne. Do zadań tych należy m. in. 

Karta Dużej Rodziny.  

Następnie Sekretarz Gminy Ewa Galicka omówiła projekt uchwały w sprawie Gminnego 

Programu w zakresie profilaktyki  rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomanii. Wskazała, że jest to program kontynuowany z lat poprzednich. 

Analizując cele strategiczne i operacyjne oraz planowane działania okazały się one zbieżne 

do realizacji w ramach programu zarówno z zakresu problemów alkoholowych, jak i 



uzależnienia od środków psychotropowych.  W związku z tym zasadne jest połączenie działań 

w jeden zakres. Zadania programu zostały uporządkowane 

Kierownik GOPS Michał Borkowski dodał, że  przekazanie zadań do GOPS skróci przepływ 

informacji, przepływ wniosków oraz rozpatrzenie spraw mieszkańców.  

Ad. 3  

Przewodnicząca komisji Karolina Lachowicz przekazała, że półkolonie w szkołach zostały 

zorganizowane w dwóch termiach.  

Następnie kierownik GOPS omówił projekty uchwał przygotowane na sesję.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Białe Błota na lata 2021-2025” 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, których gminą właściwą miejscowo 

jest Gmina Białe Błota.   

Wskazał, że w poprzedniej uchwale wszystko było ujęte w jednej tabeli. Zmianie uległy stawki 

odpłatności. Rodzice osób skierowanych do Ośrodka Wsparcia dla Dzieci i Młodzieży 

Niepełnosprawnej w Bydgoszczy ponoszą odpłatności przekraczające ich możliwości 

finansowe. Uważa, że dobrym rozwiązaniem byłoby obniżenie stawek i ujednolicenie stawek  

w sposób zaproponowany przez miasto Bydgoszcz.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokołowała: 

A.Cabańska  

Przewodnicząca Komisji 

Karolina Lachowicz  

 


